
College van B&W stelt voor,  
gemeenteraad denkt hierover na
De gemeenteraad heeft van het college van Burgermeester en Wethouders de concept-Kader-
nota voor 2025 en volgende jaren aangeboden gekregen. In een kadernota staan de belangrijkste 
plannen en de kosten die bij die plannen horen voor 2025. De gemeente Waalre krijgt minder 
geld de komende jaren. Daarom stelt het college verschillende maatregelen voor om financieel 
gezond te blijven. De gemeente Waalre heeft het moeilijk. Dit komt omdat de gemeente minder 
geld krijgt van het Rijk, maar de kosten stijgen. 

De gemeente wordt gedwongen om keuzes te maken. Het college stelt in de kadernota voor om 
aantal dingen in 2025 anders of niet meer te doen. Het is belangrijk dat de gemeente haar wette-
lijke verplichtingen blijft uitvoeren.

De keuzes die Waalre kan maken hangen af van de mogelijkheden die het Rijk ons gaat bieden. 
Via deze kadernota, aangeboden door het college kan de gemeenteraad de belangrijkste zaken 
laten weten voor Waalre. We moeten kijken wat nu nog wel kan en wat toch niet. We willen dat 
onze gemeente een aantrekkelijke plek blijft om te wonen en werken.

Wat stelt het college dan voor, zodat 
Waalre financieel gezond blijft? 

Dienstverlening
Uit onderzoek blijkt dat steeds meer inwoners 
vragen naar 24/7 dienstverlening. De vraag om 
onze dienstverlening en producten meer digitaal 
aan te leveren wordt groter. Het Rijk heeft al laten 
weten dat de gemeente Waalre in 2025 minder 
geld zal ontvangen van het Rijk. Gemeenten met 
dure woningen in hun woningvoorraad krijgen 
minder geld uit het gemeentefonds. Het college 
stelt daarom voor dat gemeente Waalre meer 

belasting moet heffen. Alleen op die manier kan 
de gemeente dezelfde voorzieningen en diensten 
bieden aan alle inwoners. 

Spreidingswet
In de wereld om ons heen is nog veel onrust. 
Nederland is een veilig land. Daarom zijn wij een 
toevluchtsoord voor veel vluchtelingen. Waalre 
kiest ervoor om alleen wettelijke taken en extra 
taken met bewezen nut en nood, op te pakken. 
De spreidingswet heeft Waalre een flinke taak 
gegeven. De volgende jaren moeten we als 
gemeente Waalre een groep asielzoekers 
opvangen. 

Noodzakelijk
Er is een aantal uitgaven waar Waalre niet 
onderuit kan in 2025. Bijvoorbeeld omdat het 
moet van de wet. Ook heeft de gemeente de 
afgelopen jaren geld geleend waarover rente moet 
worden betaald.
Het college vraagt de gemeenteraad om als eerste 
aandacht te hebben voor: 
• Steeds meer inwoners tekenen bezwaar aan 

tegen de OZB. Dat is niet altijd terecht, maar 
moet wel altijd worden behandeld. Dat kost 
steeds meer geld. 

• Volgend jaar wordt een drukte verwacht voor 
het aanvragen van identiteitsbewijzen. Dat gaat 
meer geld kosten. 

• Gemeente Veldhoven voert participatietaken 
uit voor gemeente Waalre. Dit gaat over het 
kunnen meedoen aan de samenleving. Onder 
andere de personeelskosten hiervan stijgen. Dat 
gaat meer geld kosten. 

Taskforce Sociaal Domein
Er zijn een aantal maatschappelijke ontwikkelingen 
die ervoor zorgen dat de uitgaven in het sociaal 
domein blijven stijgen. Een Taskforce Sociaal 
Domein zoekt naar manieren om controle te 
krijgen op de uitgaven van de gemeente. Daarna 
moeten de kosten weer binnen de begrote 
budgetten gaan passen. Dit is noodzakelijk 
om de taken in lijn te houden met de 
meerjarenbegroting. Hierbij ligt het belang van de 
Taskforce op de Jeugdwet en de Wmo. 

Tijdelijke huisvesting bij 
schoolgebouwen
Eerder heeft de gemeenteraad toestemming 
gegeven aan een onderwijs-huisvestingsplan. De 
gemeenteraad heeft geld beschikbaar gemaakt 
voor de bouw van een nieuwe school. Helaas ziet 
het college dat er nu al wensen zijn voor meer 
onderwijsruimte. Het college wil daarom geld 
opnemen en uitgeven aan de aanpassing van de 
lege lokalen in de Drijfveer. 

Onderhoud sportvelden
In het raadsprogramma staat dat beide grote 
buitensportaccommodaties in Waalre open 
moeten blijven. Het college moet tot 2032 
noodzakelijk onderhoud doen. De kosten zijn nog 
niet te voorspellen.
In Aalst moet een nieuw hockeyveld komen. Het 
college stelt voor om dat in de zomer van 2025 
aan te leggen.

Afgevallen ambities en wensen

Om financieel gezond te blijven stelt het college 
de volgende veranderingen voor:
• Stoppen met de sportstimulering. Er is niet ge-

noeg geld om dit in 2025 op te pakken. 
•  Het maatwerkbudget voor gezinnen boven het 

bestaansminimum niet helemaal gebruiken.
•  Geen vervolg van het jongerencentrum
•  Niet verdergaan met het onderzoek naar één 

buitensportaccommodatie voor de buitensport-
verenigingen in Aalst en Waalre.

Vraag aan de gemeenteraad
Het college maakt duidelijk dat er niet veel ruimte 
is voor nieuwe plannen. Het college vraagt de 
gemeenteraad om besluiten te nemen over wat 
het belangrijkst is. Het Rijk geeft minder geld 
aan Waalre. De raad moet de wensen namens 
de inwoners dus aanpassen. Het college vraagt 
aan de gemeenteraad om mee te denken hoe de 
gemeente nog zuiniger met geld kan om gaan. 

De gemeenteraad bespreekt de Kadernota op 
dinsdag 18 juni oordeelsvormend. Tijdens de 
raadsvergadering van 2 juli neemt de raad er een 
besluit over. 

U vindt de Kadernota op de website van de 
gemeenteraad www.waalre.nl/gemeenteraad. 
Via de link ‘vergaderingen’ vindt u het stuk 
onder ‘komende vergaderingen’ bij de 
oordeelsvormende bijeenkomst op 18 juni.

Vooruitkijken naar 2025

Burgemeester M.F. Oosterveer: “De huidige tijden baren veel gemeenten zorgen. Om toekomst-
bestendig te blijven moeten we in Waalre de komende jaren een sober financieel beleid voeren. We gaan 
samen kijken hoe we blijvend invulling kunnen geven aan een goede dienstverlening voor alle inwoners.”

Behandeling Kadernota 2025
U bent van harte welkom bij de vergaderingen in het Huis van Waalre. De vergaderavond start 

om 19.30 uur. 

Dinsdag 18 juni: Oordeelsvormende bijeenkomst. Elke inwoner heeft spreekrecht. 

U mag tijdens deze vergadering uw mening geven over een onderwerp dat op de agenda staat. 

Neem op zijn laatst 24 uur voor de start van de vergadering contact op met de griffie. Dat 

kan via: 040-2282500 of griffie@waalre.nl. Zij bespreken dan samen met u de mogelijkheden. 

Dinsdag 2 juli: Besluitvorming. U kunt ook live meekijken via waalre.raadsinformatie.nl.

GroenLinks: ‘Wij blijven ons ondanks de financiële 
uitdagingen volop inzetten voor een duurzame en 
sociaal rechtvaardige samenleving. We strijden voor 
wie hulp nodig heeft.’ 

AWB: ‘Voor het derde jaar op rij de inwoners 
opzadelen met een OZB verhoging van 10% of meer 
en dan nu het Waalres Museum en het Jeugdhonk 
in De Pracht wegbezuinigen en bezuinigen op 
sportstimulering en cultuur. No Way, dat kan en moet 
anders.’   

 

ZW14: ‘Frustraties van een fractie: meer 
ambtenaren - minder uitvoering’ 

D66: ‘Bezuinigen kan en moet creatiever dan het 
college nu voorstelt. Preventie is daarbij essentieel 
voor gezondheid en welzijn, zodat ook de stijgende 
kosten afgeremd worden. Denk bijvoorbeeld aan 
het belang van sport, kunst & cultuur en ons 
jongerencentrum.’

 

PvdA: ‘Juist in onzekere tijden met moeilijke 
keuzes moeten we vasthouden aan onze kernwaarde: 
Solidariteit in gelijke kansen en eerlijk delen!’

 

CDA: ‘Grip op uitgaven is essentieel. Pijnlijke keuzes 
voor 2025 zijn helaas noodzakelijk. Laten we vooral 
niet vergeten om ook naar de lange termijn te kijken!’

VVD: ‘De moeilijke financiële vooruitzichten dwingen 
ons tot soberheid. Wij willen de hardwerkende 
Waalrenaar nu ontzien door in te zetten op 
besparingen en niet op verdere lastenverhogingen. 
Helaas parkeren we daarom ambities en maken we 
moeilijke keuzes in wat we niet meer doen.’

2025




